

After debate thereon, the question being put on the motion, a recorded division was deferred pursuant to Standing Order 114(11).

Mr. Marchi, seconded by Mr. Gauthier, moved motion numbered 3,—That Bill C-152 be amended in Clause 15 by striking out line 35 at page 5 and substituting the following therefor:

“shall be in the City of Edmonton. The board may establish and maintain other offices in other centres as the need arises.”

After debate thereon, the question being put on the motion, a recorded division was deferred pursuant to Standing Order 114(11).

Mr. Marchi, seconded by Mr. Gray (Windsor West), moved motion numbered 4,—That Bill C-152 be amended in Clause 24 by striking out line 35 at page 8 and substituting the following therefor:

“Canada and to governments of the provinces and territories”.

After debate thereon, the question being put on the motion, it was agreed to.

Mr. Marchi, seconded by Mr. Gray (Windsor West), moved motion numbered 5,—That Bill C-152 be amended in Clause 27 by striking out line 16 at page 9 and substituting the following therefor:

“third anniversary of the coming into force”.

Mr. Marchi, seconded by Mr. Gray (Windsor West), moved motion numbered 6,—That Bill C-152 be amended in Clause 27 by striking out line 24 at page 9 and substituting the following therefor:

“before each House of Parliament and referred to such committee of the House, of the Senate, or of both Houses of Parliament as may be designated or established for the purpose, within the”.

And debate arising thereon;

A Message was received from the Senate informing this House that the Senate had passed the following Bill, to which the concurrence of this House is desired:

Bill S-15, An Act to amend the Patent Act.

At 5.00 o'clock p.m., the House proceeded to the consideration of Private Members' Business pursuant to Standing Order 19(7).

Mr. Attewell, seconded by Mr. Belsher, moved,—That, in the opinion of this House, the government should consider the advisability of amending the *Canada Post Corporation Act* so as to make Canada Post an essential public service which would render illegal any strikes affecting postal delivery.—(*Private Members' Business M-113*).

Après débat, cette motion est mise aux voix et, conformément à l'article 114(11) du Règlement, le vote par appel nominal est différé.

M. Marchi, appuyé par M. Gauthier, propose la motion numéro 3,—Qu'on modifie le projet de loi C-152, à l'article 15, en retranchant la ligne 32, page 5, et en la remplaçant par ce qui suit:

«Edmonton. Le conseil peut ouvrir et maintenir d'autres bureaux dans d'autres centres, selon les besoins.»

Après débat, cette motion est mise aux voix et, conformément à l'article 114(11) du Règlement, le vote par appel nominal est différé.

M. Marchi, appuyé par M. Gray (Windsor-Ouest), propose la motion numéro 4,—Qu'on modifie le projet de loi C-152, à l'article 24, en retranchant la ligne 27, page 8, et en la remplaçant par ce qui suit:

«vinctiaux et aux gouvernements des Territoires au prorata du total de leurs contri-».

Après débat, cette motion, mise aux voix, est agréée.

M. Marchi, appuyé par M. Gray (Windsor-Ouest), propose la motion numéro 5,—Qu'on modifie le projet de loi C-152, à l'article 27, en retranchant les lignes 13 et 14, page 9, et en les remplaçant par ce qui suit:

«27. (1) Aussitôt que possible après le troisième jour anniversaire de l'entrée en».

M. Marchi, appuyé par M. Gray (Windsor-Ouest), propose la motion numéro 6,—Qu'on modifie le projet de loi C-152, à l'article 27, en retranchant la ligne 22, page 9, et en la remplaçant par ce qui suit:

«devant chaque chambre du Parlement, et le fait renvoyer devant le comité de la Chambre, du Sénat ou des deux chambres du Parlement qui est désigné ou constitué à cette fin, dans».

Il s'élève un débat;

Le Sénat transmet un message à la Chambre pour l'informer qu'il a adopté le projet de loi suivant, qu'il soumet à son assentiment:

Projet de loi S-15, Loi modifiant la Loi sur les brevets.

A dix-sept heures, la Chambre aborde l'étude des affaires émanant des députés, conformément à l'article 19(7) du Règlement.

M. Attewell, appuyé par M. Belsher, propose,—Que, de l'avis de la Chambre, le gouvernement devrait envisager l'opportunité de modifier la *Loi sur la Société canadienne des postes* de façon à faire de la Société un service public essentiel et à rendre ainsi illégale toute grève qui affecterait la livraison du courrier. (*Affaires émanant des députés M-113*).